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Obecní úřad bude pro veřejnost  
uzavřen od 22. 12. do 31. 12. 2022.  
Poslední úřední den v letošním 

roce je středa 21. 12. 2022. 

Ing. Radek Hora, starosta obce

Slovo starosty
Vážení spoluobčané, čtenáři Hlasatele,

I když za sebou máme měsíc a kousek od ustanovujícího zasedání, už se toho hodně 
událo. Nově zvolení zastupitelé se hned začali seznamovat s prací obecního úřadu, 
máme za sebou již dvě pracovní setkání a jedno veřejné zasedání v Krasavcích. Pan 
místostarosta Vítězslav Opálko mě již stihl seznámit s řadou pracovních záležitostí. 
Zúčastnil jsem se několika školení a setkání starostů Plzeňského kraje. Proběhla kon-
trola z Krajského úřadu v obecních lesích - úspěšně bez zjištěných závad.

I když stále postrádáme pracovní síly, 
podařilo se nám díky šikovným bri-
gádníkům zvládnout podzimní úklid 
v našich obcích, tímto jim patří můj dík. 
Zároveň nadále hledáme brigádníky, 
manuální pracovníky na hlavní pracov-
ní poměr. Během listopadu pak proběhla 
pravidelná údržba vánočního osvětlení 
v Dolní Lukavici a za pomoci členů SDH 
Lišice a Snopoušovy byly osazeny vánoč-
ními stromky, které se následně osvětlily. 
Jsem rád, že se podařilo tradiční rozsví-
cení naší vánoční lípy, protože to není 
samozřejmostí, že se můžeme takhle 

sejít a naladit se na adventní čas. Bohužel 
musíme všichni v příštím roce počítat se 
zdražováním, které se nás všech dotkne. 
Ceny pohonných hmot a energií se proje-
vují na všech koncových cenách a je jisté, 
že se to projeví i na ceně vodného a stoč-
ného a dalších služeb. Ač se prezidentské 
volby konají až v lednu, již nyní probíhají 
přípravy na konání těchto voleb. 

Na závěr bych vám chtěl popřát klidné 
Vánoce a do nového roku hlavně pevné 
zdraví.

Informace OÚ
Místní poplatky - odpady
V roce 2023 dochází ke změně vyhlášky za místní poplatek za 
odpadového hospodářství (OZV č. 2/2022). Bohužel došlo 
ke zvednutí poplatku na 1.100 Kč/osoba/rok, důvodem 
navýšení je nárůst celkových nákladů od svozové firmy 
Marius Pedersen a.s. V letošním roce jsme přistoupili na 
platbu bankovním převodem, po připsání částky na účet byla 
známka vhozena do schránky. Tato novinka se nám velice 
osvědčila, proto v roce 2023 bude placení poplatku stejné. 
Obec připravila veřejný náhled předpisu za poplatek, 
vycházela z podkladů letošního roku. 

Jak zjistím, jakou částku mám zaplatit? 
Veškeré informace včetně variabilního symbolu (VS) jsou zveřejněny na úřední 
desce a obecním webu www.dolni-lukavice.cz (aktuálně). Zveřejněno je pouze 
číslo popisné/evidenční, částka poplatku za odpad, popřípadě psa. Dále je 
zvýrazněná známka, kterou obdrží každá domácnost do schránky. 

Schválený rozpočet Obce Dolní Lukavice 2023
Obec Dolni Lukavice čp. 134, 334 44; IČ: 00256561

I. ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY
Paragraf Položka Text Schválený rozpočet Schválený rozpočet Návrh rozpočtu

a b 2021 2022 2023

0000 1111 Daň z příjmů fyzických osob placená plátci 3 600 000         2 940 000        2 935 000        
0000 1112 Daň z příjmů fyzických osob placená poplatníky 80 000              130 000           250 000           
0000 1113 Daň z příjmů fyzických osob vybíraná srážkou 300 000            400 000           500 000           
0000 1121 Daň z příjmů právnických osob 2 800 000         2 900 000        3 800 000        
0000 1122 Daň z příjmů právnických osob za obce 600 000            550 000           550 000           
0000 1211 Daň z přidané hodnoty 7 000 000         7 200 000        8 600 000        
0000 1335 Poplatky za odnětí pozemků plnění funkcí lesa 5 000                5 000               5 000               
0000 Poplatek za provoz, shrom.,.. a odstr. kom. odpadu 780 000            1 000 000        1 180 000        
0000 1341 Poplatek ze psů 29 000              29 000             29 000             
0000 Poplatek za lázeňský nebo rekreační pobyt 20 000              34 000             34 000             
0000 1343 Poplatek za užívání veřejného prostranství 5 000                5 000               5 000               
0000 1361 Správní poplatky 15 000              50 000             50 000             
0000 1381 Daň z hazardních her 50 000              80 000             80 000             
0000 1511 Daň z nemovitých věcí 950 000            1 000 000        1 200 000        
0000 Splátky půjčených prostředků od příspěvkové org. -                      851 000           
0000 4111 Neinvestiční přijaté transf.z všeob.pokl.správy SR 124 000            248 000           124 000           
0000 4112 Neinv.př.transfery ze SR v rámci souhr.dot.vztahu 200 000            232 000           240 000           
0000 4116 Ostatní neinv.přijaté transfery ze st. rozpočtu 20 000              160 000           80 000             
0000 4121 Neinvestiční přijaté transfery od obcí 50 000              50 000             50 000             
0000 4129 Ostatní neinv.přij.transf. od rozp. územní úrovně
0000 4213 Investiční přijaté transfery ze státních fondů
0000 Bez ODPA 16 628 000       17 864 000     19 712 000     
1031 Pěstební činnost 610 000            856 000           666 000           
2321 Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s kaly 299 000            303 000           307 000           
3319 Ostatní záležitosti kultury 10 000              25 000             25 000             
3632 Pohřebnictví 100 000            5 000               5 000               
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 34 000              33 000             43 000             
3725 Využívání a zneškodňování komun.odpadů 270 000            290 000           290 000           
6171 Činnost místní správy 577 000            707 000           772 000           
6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 3 000                4 000               900 000           
6330 Převody vlastním fondům v rozpočtech územní úrovně 1 180 000         1 180 000        1 180 000        
ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY CELKEM 19 711 000      21 267 000     23 900 000     

Zveřejněno dálkovým přístupem na www.dolni-lukavice.cz / Úřední deska

Rozpočet na následující rok byl projednán na veřejném jednání zastupitelstva 
obce dne 08.12.2022 v Krasavcích

1345

1342

2451

Schválený rozpočet Obce Dolní Lukavice na rok 2023

Jak si vyzvednu zaplacenou známku? 
Známka na popelnici bude vhozena do schránky, ale až ve druhé polovině 
února. Známky za rok 2022 platí do konce února 2023. 

Budeme rádi, když poplatek uhradíte tímto způsobem, pro nás i pro Vás, 
nejjednodušší cestou a to bankovním převodem. Děkujeme za spolupráci. V 
případě nejasností pište na email: sekretariat@dolni-lukavice.cz nebo volejte na tel. 
371 120 719. 

Pes/fena
Poplatek za psa pro rok 2023 činí stále 100 Kč/pes (i fena)/rok.
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Mgr. Lenka Hajšmanová, DiS., ředitelka školy

Zprávy ze Základní a Mateřské školy
Milí čtenáři, přeji Vám i všem občanům 
Dolnolukavicka a našemu zřizovateli Obci 
Dolní Lukavice příjemné prožití vánočních 
svátků, dětem radost v očích u vánočního 
stromečku a také trochu té sněhové nadílky. 
A v novém roce 2023 hlavně hodně zdraví 
a štěstí! 

Děkuji za navštívení našeho vánočního jar-
marku a zakoupení výrobků od našich žáků 
i pedagogů, děkuji všem svým kolegům za 
jejich práci a v neposlední řadě děkuji všem, 
kteří nám pomáhají s chodem naší školy. 

Krásné Vánoce 
a  úspěšný rok 2023

P. Peter Hermanovský, farář

Zprávy z lukavické farnosti
V roce 2022 se toho v lukavickém kostele sv. Petra a Pavla hodně událo. Uskutečnilo 
se zde pět křtů a dva pohřby. Kromě pravidelných bohoslužeb, které se konají vždy 
v neděli v 9.00 hodin, se zde konaly i kulturní akce. V červnu jsme zde v rámci Noci 
kostelů přivítali plzeňského biskupa Mons. ThLic. Tomáše Holuba ThD., v září se 
zde konal zahajovací koncert 30. HHS. Ve čtvrtek 15. prosince zde vystoupil pěvecký 
soubor Lukaváček. Jelikož se blíží vánoční svátky, rád bych chtěl všem popřát 
klidné Vánoce a do nového roku pevné zdraví a vše dobré. Dovoluji si vás pozvat 
do kostela na mše svaté, které se budou konat:

Volba prezidenta ČR
Termín voleb je vyhlášen na 13. a 14. ledna 2023. Volební lístky dostane každý volič 
do schránky. V případě konání druhého kola voleb, kdy je termín stanoven na 27. a 
28. ledna 2023 obdrží volič volební lístky až ve volební místnosti daného okrsku. V 
případě zájmu o přenosnou volební urnu nás kontaktujte na tel. 371 120 719. 

Volební okrsky jsou bezezměny: 

okrsek č. 1 Dolní Lukavice
 Obecní úřad, čp. 134

okrsek č. 2 Lišice
obecní budova, čp. 14

okrsek č. 3 Snopoušovy
Kulturní dům, čp. 11

okrsek č. 4 Krasavce
Kulturní dům, čp. 10

II. ROZPOČTOVÉ VÝDAJE
Paragraf Položka Text Schválený rozpočet Schválený rozpočet Návrh rozpočtu

a b 2021 2022 2023
1031 Pěstební činnost 769 000            600 000           484 000           
2212 Silnice 140 000            140 000           540 000           
2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 750 000            800 000           800 000           
2221 Provoz veřejné silniční dopravy 55 000              56 000             60 000             
2310 Pitná voda 310 000            310 000           310 000           
2321 Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s kaly 480 000            980 000           1 570 000        
3111 Mateřské školy 1 500 000         -                    -                    
3113 Základní školy 1 260 000         2 361 000        1 710 000        
3314 Činnosti knihovnické 18 000              124 000           54 000             
3319 Ostatní záležitosti kultury 205 000            307 000           240 000           
3421 Využití volného času dětí a mládeže 80 000              90 000             1 190 000        
3631 Veřejné osvětlení 1 260 000         1 500 000        1 250 000        
3632 Pohřebnictví 125 000            145 000           425 000           

Územní plánování 630 000            280 000           100 000           
3639 Komunální služby a územní rozvoj j.n. 3 648 000         1 190 000        1 190 000        
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 905 000            955 000           1 045 000        
3725 Využívání a zneškodňování komun.odpadů 800 000            850 000           1 050 000        
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 355 000            335 000           405 000           

Krizová opatření 1 100 000         2 100 000        3 500 000        
5512 Požární ochrana - dobrovolná část 105 000            155 000           155 000           
6112 Zastupitelstva obcí 1 625 000         2 100 000        1 880 000        

Volba prezidenta republiky 90 000             123 000           
Volby zastupitelstev ÚSC 90 000              90 000             

6171 Činnost místní správy 3 255 000         3 905 000        4 039 000        
6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 3 000                5 000               5 000               
6330 Převody vlastním fondům, vlastním účtům 1 180 000         1 180 000        1 180 000        
6399 Ostatní finanční operace 717 000            580 000           580 000           
6402 Finanční vypořádání minulých let 40 000              39 000             15 000             
ROZPOČTOVÉ VÝDAJE CELKEM 21 405 000      21 267 000     23 900 000     
III. FINANCOVÁNÍ
Paragraf Položka Text Schválený rozpočet Schválený rozpočet Návrh rozpočtu

a b 2021 2022 2023

Změna stavu krátkod. prostř.na bank.účtech 1 694 000         -                    -                    
FINANCOVÁNÍ CELKEM 1 694 000         -                    -                    

Vyvěšeno dne: Zpracoval:

Sejmuto dne: Michal Böhm

Rozpočet na rok 2023 je plánovaný a sestavený jako vyrovnaný. V rozpočtových příjmech v daňových příjmech počítá 
se zvýšením výběruu sdílených daní. 

Připomínky k návrhu rozpočtu mohou občané uplatnit písemně ve lhůtě stanovené pro jeho zveřejnění nebo na 
veřejném zasedání.

6115

8115

Podpis vedoucího účetní jednotky:

Ing. Radek Hora

6118

5213

3635

24. 12.  „půlnoční” bohoslužba, 21,00

25. 12. Slavnost Narození Páně, 10,30

1. 1. Slavnost Matky Boží 
Panny Marie, 10,30

8. 1. Svátek Křtu Páně, 9,00

V roce 2023 budeme nadále pokračovat v rozdělaných projektech. Připravujeme za-
jištění projektové dokumentace na další investiční akce - víceúčelové hřiště v Lišicích, 
odizolování ZŠ, celková koncepce úpravy hřbitova, zajištění aktualizace projektu na  
zkapacitnění a modernizaci ČOV, velkou položkou je vypořádání se s nárůstem cen 
energií a služeb. V příštím roce bychom měli schválit desetiletý lesní hospodářský 
plán, který se již v současné době připravuje.



76

ZŠ
 a

 M
Š

Kultura - proběhlé akce
Výlov rybníka v Lišicích
V pátek 28. října se konal tradiční výlov 
Poubova rybníku. K zakoupení bylo 
mnoho druhů ryb a výlov přilákal mnoho 
zájemců.

Průvod se světýlky
V pátek 4. 11. 2022 se v Lišicích konal „Prů-
vod se světýlky“. V 18 hodin se před kon-

Bc. Petra Hadačová, MŠ Dolní Lukavice

Už je tu zas, ten vánoční čas
Pomalu nastává období, kdy děti jsou 
plné očekávání a těšení se na Ježíška. 
Tma z rána i brzy odpoledne dodává 
trochu tajemna a nechává naplno 
pracovat dětskou fantazii. 
Co se událo od listopadu ve školce? 
Věnovali jsme se sv. Martinovi, 
společně s rodiči a prarodiči jsme 
pekli „Martinské rohlíčky“. Otevřeli 
jsme budovu školky pro veřejnost k 40. 
výročí MŠ a při té příležitosti si mohl 
každý návštěvník vyrobit drobnost k 
očekávanému adventnímu období. 

Navštívilo nás divadlo a předškoláci 
dokončují plavecký výcvik. V prosinci 
nejprve pojedeme nadělovat zvířátkům 
do ZOO v Plzni. Vánoční atmosféra 

na zámeckém statku, zámku, zvyky 
a tradice, purpura, rolničky, vánoční 
pečivo a dílničky, to je program 
připravený v Újezdu nade Mží. A 
nakonec možná dojde i na nadělování ve 
školce. Už se na to všichni moc těšíme! 
Naposledy jsme měli možnost užít si 
společné chvíle s rodiči u stromečku v 
roce 2019, ale letos už to určitě vyjde.
Konec roku bývá také obdobím, kdy řada 
z nás bilancuje uplynulý rok. O akcích, 
přestavbách a provozu se průběžně psalo. 
Co nás však hodně těší, je spolupráce 
s rodiči a prarodiči dětí, možnost 
komunikace, zapojování se do akcí, 
ochota nezištně pomoci. Věřte, že to již 
není všude běžné a my vám za to moc 
děkujeme! Děkujeme také za zajištění 
chodu školky paní ředitelce Lence 
Hajšmanové a zastupitelstvu obce. 
Děkujeme panu Šebestovi, který se 
nám během léta postaral o bezplatnou 
opravu židliček. A poděkování patří i 
všem kolegyním, ať už se starají přímo 
o děti či o jejich plná bříška nebo 
čistotu a bezpečnost budovy. 
Krásné Vánoce a šťastný nový rok!

Kultura - proběhlé akce

V neděli 6. listopadu se v sokolovně ko-
nala soutěž o nejlepší domácí naložené 
kysané zelí. Na prvním místě skončil 
Miroslav Švihlík, na druhém Pavel Hajž-
man, a třetí místo obsadil Roman Prech-
tl. Čtvrté a páté se stejným počtem bodů 
obsadili Miroslav Tolar a Pavel Bouše. 
Gratulujeme!

Halloweenská sešlost v Dolní 
Lukavici
Tato akce byla původně plánována jen 
v komorním seskupení. Vznikla z inici-
ativy manželů Vodičkových. Nicméně 
nakonec se těšila velké účasti. Na fotbalo-
vém hřišti se opékaly buřty a poté se děti 
vydaly na strašidelnou stezku, která vedla 
po aleji. 

Ve čtvrtek 17. listopadu Dolní Lukavicí 
prošel lampionový průvod za hudební-
ho doprovodu kapely Hájenka. Akci pro 
děti uspořádalo SDH DL a obec DL.

zumem sešlo více než 20 dětí v doprovodu rodičů. I přes deštivé počasí jsme s chutí 
vyrazili na cestu, během které jsme ke kapličce, k Pomníku padlých a ke křížku umís-
tili vyrobené lucerničky a zapálili svíčky.  Po průvodu jsme se přemístili do hasičské 
klubovny, kde bylo pro děti připravené vyrábění, občerstvení (dík patří rodičům) a na 
závěr i disco. O tom, že se večer vydařil, není pochyb, dětem (ale i rodičům) se domů 
totiž vůbec nechtělo. Jsme moc rády, že se lišické děti mohly sejít na jednom místě 
a společně se pobavit. Akci pro děti připravila Lenka Zedníková, Jana Vydrová, Naďa 
Květoňová a SDH Lišice.
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Kultura - pozvánky

Vítání adventu v Dolní Lukavici 
V neděli 27. listopadu jsme přivítali advent. Akce začala vyráběním studeného por-
celánu v Nastevřených dveřích, následoval jarmark v budově ZŠ. Slavnostní zahájení 
provedl starosta obce Ing. Radek Hora po něm krátce k lidem promluvil místní farář 
P. Peter Hermanovský. Hudební soubor Lukaváček zazpíval písně s adventní a vá-
noční tématikou. Po odpočítávání byl přesně v 18:00 hod vánoční strom rozsvícen 
starostou obce. V rámci úspor za energie bude vánoční lípa svítit v omezeném čase, 
a to od setmění do 23 hodin a pak od 4,30 hodin ráno do rozednění. Děkujeme všem, 
kteří se na akci organizačně podíleli.

Poděkování patří partnerovi akce SKUPINĚ ČEZ, kte-
rá se již třetím rokem podílí finančním příspěvkem 
20.000 Kč. 

Kultura

Rozhovor
s Jakubem Netrvalem (*2002), žije v D. Lukavici 

Jak dlouho se věnuješ sportu? 
Sportu se věnuji patnáct let. Od pěti let jsem dě-
lal letní biatlon za biatlonový klub Plzeň Litice. 
Letní biatlon, je klasický běh spojený se střelbou. 
Disciplíny jsou stejné jako v zimním biatlonu. Od  
12 let jsem se začal věnovat i zimnímu biatlonu a 
tak tomu do dnes. 

Štěpánka a Jiří Lexovi 

Spolek Přátel Matky Země
Srdečně zveme k Posvátnému Labyrintu, který bude vytvořen dle tradic našich 
dávných předků v Dolní Lukavici na Zimní Slunovrat naproti starému pivovaru 
u ohniště 21.–26. 12. Tímto i oslovujeme občany, kteří by se rádi zapojili do příprav 
a stali se součástí této krásné vánoční starodávné tradice o pomoc s vytvořením 
labyrintu 20. 12. odpoledne na tel. č. 604 916 990. Od Slunovratu až po Svátky 
Vánoční si budete pak moci labyrint projít a uvědomit si tak tento očistný prožitek 
osobní transformace a vkročit tak do Nového roku znovuzrozený.

V letošním roce spolek obnovil tradici Ženských kruhů, které sahají svou hloubkou 
až ke kořenům našich předků. Stejně naladěné ženy zde spojuje sesterství, láska a úcta 
k ženským hodnotám, porozumění, naslouchání, sdílení a vede je až do nitra žen-
ské duše. Také tančíme, zpíváme, tvoříme. U řeky chystáme na jaro také tréninkový 
palouček pro pejsky nebo lukostřelbu a znovu jsme zahájili pravidelné otužování 
u jezu každou sobotu od 14 hodin, když počasí a stav vody dovolí. Všem přejeme 
krásné a požehnané Vánoce, hlavně hodně zdraví, lásky porozumění, klidu a míru 
do Nového roku 2023.

Tříkrálová sbírka 2023
Tříkrálová sbírka je největší 
dobročinnou sbírkovou akcí 
v ČR. 7. ledna tři králové také 
projdou DL, Krasavce a Lišice. 
V neděli 8. ledna se v TV bude 
vysílat Tříkrálový koncert od 
18 hodin, kam lze zaslat dárcov-
skou DMS. 

7. 1. 2023 od 17.00 hodin - Hospodský qvíz

18. 2. 2023 – Lukavický masopust
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Pak jsi začal sportovat závodně, 
kdy to bylo a co tomu předcházelo? 
Pro zlepšení techniky běhu na lyžích 
jsem ve 12 letech začal trénovat s plzeň-
ským běžkařským klubem SCPL, kde 
vyrostlo několik našich českých repre-
zentantů v běžeckém lyžování. Zlepšení 
techniky běhu na lyžích mne značně 
pomohlo k posunu v zimním biatlonu. 
Současně jsem dále trénoval střelbu a fy-
zičku v mateřském klubu v Liticích. Díky 
kvalitním výsledkům jsem se ve svých 
15 letech dostal do Sportovního Centra 
Mládeže v Jablonci nad Nisou, kde je 
soustředěn republikový výběr mladých 
biatlonových nadějí. Zde nám byla Bi-
atlonovým svazem pod vedením špičko-
vých trenérů věnována veškerá podpora 
pro zlepšení naší výkonnosti. 

V jakých disciplínách jsi soutěžil 
a kde? A jaké jsi měl úspěchy? 
Biatlon má spoustu disciplín. Nejvíc zná-
mý je sprint, který se skládá ze dvou po-
ložek (střelba v leže a ve stoje), následně 
jsou čtyř položkové závody: stíhací, hro-
madný a vytrvalostní. A velmi specifická 
disciplína je štafeta. Můj největší úspěch 
je více mistr České republiky a několi-
kanásobný vítěz Českého poháru v do-

rosteneckých a juniorských kategoriích. 
Mnohokrát jsem byl na stupních vítězů 
ve štafetových závodech, kde si nejvíce 
vážím mistra české republiky v běžec-
kém lyžování. 

V jakém týmu závodíš? 
V současné době stále závodím za SKP 
Kornspitz Jablonec nad Nisou kde jsem 
od 15 let. 

Dokážu si představit, že tento 
koníček zabere opravdu hodně 
volného času, zameškání ve škole 
atd. Přibliž to trochu našich čte-
nářům, prosím. 
To určitě ano. Biatlonu a obecně spor-
tu jsem musel věnovat několik hodin 
denně. Každý týden jsem měl přibližně 
8-10 tréninků a několik dalších hodin 
aktivní regenerace a suché střelby. V ži-
votě se řídím tím, že pokud chci něčeho 
dosáhnout, tak se tomu musím věnovat 
na maximum. Se školou jsem to měl ve-
lice komplikované. Přesto, že jsem začal 
dojíždět do Jablonce nad Nisou po pře-
stupu do SCM, rozhodl jsem se studovat 
Sportovní gymnázium v Plzni. Ve škole 
jsem byl maximálně 3-4 dny v týdnu 
a zbytek týdne jsem trénoval v Jablonci. 
Často jsme vyjížděli na soustředění, kte-
rá trvala i několik týdnů. Ve škole mi nic 
neodpustili. Vše jsem pak musel po veče-
rech dohánět a zkoušení ve škole dobře 
plánovat. 

Studuješ dvě vysoké školy dohro-
mady, a ještě se věnuješ sportu. 
Jak to lze všechno skloubit? Máš 
ještě vůbec nějaký volný čas? 
Ano je tomu tak. V současné době studu-
ji dvě vysoké školy dohromady. Přesto se 
snažím stále držet krok s těmi nejlepšími 
v biatlonu. Je to velmi náročné skloubit 

H
istorie - zapom

enuté osobnostiEva Horová, děkuji za podklady Milanovi Kaslovi 

Zapomenuté osobnosti  
Ing. arch. Josef Kasl (1933-1996)
Ing. arch. Josef Kasl se narodil se 2. července 
1933 v Lužanech. Po maturitě na gymnáziu 
se dal na pražská studia. Vystudoval Fakultu 
architektury a pozemního stavitelství ČVUT 
v Praze.  Po promoci začal pracovat v Krajské 
projektové organizaci Stavoprojekt Plzeň. V 
roce 1958 se oženil s  Milenou Červenou z 
Přeštic (1936-2015). V roce 1960 se manželům 
narodil syn Milan. O třináct let později se 
rodina Kaslových přestěhovala z  Přeštic do 
Dolní Lukavice čp. 100. 
Architekt Kasl pracoval v Technickoopravárenském závodu Potraviny Plzeň, středis-
ko projekce. V roce 1990 si založil svoji vlastní kancelář s názvem „Ateliér K“, kde 
zpracovával architektonické projekty. Z významných projektů Ing. arch. Josefa Kasla 
v naší obci jmenujme např. studii nového objektu mateřské školy, kterou zpracoval 
v roce 1975, na stavbě také vykonával stavební dozor. V roce 1995 vypracoval Ate-
lier K kompletní návrh územní plán pro obce Dolní i Horní Lukavice. Původně byla 
jeho tvorba zaměřena především na oblast sídlištní výstavby, např. zpracoval projekt 
sídliště v Plzni na Borech, studii výškového obytného domu a restaurace Sputnik na 
Borech, spolupracoval na interiéru restaurace U Zlatého poháru v Plzni. Z blízkého 
okolí jmenujme např. projekty na stavbu kulturního domu a obecního úřadu v Luža-
nech, kulturního domu v Příchovicích, přístavbu školy v Chudenicích a mnohé další. 
Po devadesátém roce se zabýval nejvíce rekonstrukcemi, ale i novostavbami, jako je 
budova gymnázia v Blovicích nebo kavárna Empire snack bar ve Stodě.  Milan Kasl 
říká o svém otci: „Odmalička jsem měl kolem sebe uměleckou atmosféru. Znal jsem se 
se spoustou plzeňských sochařů a malířů, kteří k  nám jezdili. Chodil jsem už jako kluk 
na vernisáže a od dětství jsem také kreslil a maloval. Otec byl pro mne příkladem, sám 
byl dobrý výtvarník, bohužel jsem o něho přišel příliš brzy. Tatíčkovi bylo teprve 63 let." 
Ing. arch. Josef Kasl zemřel v roce 1996. 

studium se sportem. V tuhle chvíli je pro mne ale priorita číslo jedna vzdělání. Volné-
ho času mi poslední dobou moc nezbývá. Jelikož se mi biatlon stal koníčkem, tak se 
samozřejmě ve volném čase věnuji jemu. Rozhodně také rád vyrazím s kamarády na 
kolo, na skialpy a do hor. Baví mě cestovat a poznávat jiné kultury. Ze všeho nejvíce 
si však vážím kamarádů, které mám díky biatlonu po celé republice. 

Čeho bys chtěl dosáhnout do budoucna? 
V současné době jsem dal přednost studiu před biatlonem. Přesto mým cílem je 
účastnit se celosvětových univerzitních olympijských her - tzv. universiády, která je 
pouze pro studenty vysokých škol. 
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Stanislava Maronová (*1977) z Dolní Lukavice první odběr krve absolvovala v roce 
1998. Vedl ji k tomu silný zážitek, kdy viděla dítě bojovat o záchranu života. Sdělila: 
„To, co jsem pocítila, i víckrát potom, je neuvěřitelná bezmoc. Dávalo mi to smysl pomo-
ci alespoň takhle, protože jsem byla zdravá a nikdy předtím těhotná, proto byla moje 
krev vhodná i pro malinké dětí - nabírá se do malých vaků, nikoliv do jednoho velkého.“ 
Má za sebou 12 bezpříspěvkových odběrů, tedy získala již bronzovou Jánského me-
daili. Má krevní skupinu O RH negativní. 

Jakub Šmat (*1994)  z Dolní Lukavice se k dárcovství krve dostal díky otci,  který 
je dlouhodobým dárcem a šel mu příkladem. Sdělil: „Jakmile mi bylo 18 let, neváhal 
jsem a rozhodl jsem se také udělat dobrou věc, která by mohla někomu zachránit život.“  
Za 10 odběrů získal bronzovou medaili, a co nejdříve bude oceněn stříbrnou medailí, 
neboť má za sebou již 20 odběrů. Má krevní skupinu A-.

Dárci krve – poslední část
Lidové léčitelství
Naši předkové se při léčení svých neduhů 
zaměřovali především na lidové léčitel-
ství, vyznali se v bylinkách, v každé vsi 
žila bába kořenářka, dnes bychom řekli 
léčitelka. Léčilo se vařením heřmánku, 
mateřídoušky, bezového a lipového kvě-
tu. Mast se dělala z divizny a z pryskyřice 
lesních stromů. Dnes bychom se tomu 

divili nebo dokonce smáli, ale před více 
než sto lety, když někomu např. bolel zub, 
do dírky vykotlaného zubu se dávala sůl, 
hřebíček nebo česnek. Kdo měl žlou-
tenku, požádal kněze, aby ho nechal po 
mši svaté pohlédnout do kalichu. Když 
někoho píchalo v břiše, mazal si břicho 
slaným převařeným máslem nebo roz-
strouhal kaštan a vypil s vodou. Když 
měl někdo bradavice, dal ruce do pra-

chu na cestě, když zvonili hranu, říkal: 
„Zvoní hranu, nevím komu, bradavice, 
jděte domů.“ Revmatismus neboli lidově 
kloubní hostec léčili tak, že nemocné-
ho dali do ovčího hnoje, aby se hodně 
zapařil.
V polovině 19. století žil ve Snopoušovech 
ovčák, který takto léčil. Dle pamětníků 
to prý pomáhalo. Ovčíny byly v majetku 
Schönbornů v letech 1784-1912 a nachá-
zely se na celém panství. Ovčák Václav 
Fiala žil v Příchovicích. Hlavně napravo-
val zlomeniny, vykloubené ruce a nohy. 
Tak uzdravil prý i jednoho člena hraběcí 
rodiny ze Schönbornu. Poslední způsob 
lidového léčení je tzv. zaříkávání. Vě-
novali se tomu zejména starší lidé obo-
jího pohlaví. Tento druh léčby spočíval 
v opakování různých kouzelných formu-
lí a nemocné místo se při odříkávání for-
mule mnulo a mazalo, byť i obyčejným 
máslem či sádlem. Konec formule zněl 
duchu zlý apod. Zaříkavaly se oubytě 
(TBC), bolení hlavy, zubů, spadlé man-
dle, boule, kulhání, kašel, říhání, nedoje-
ní u krav. Zázraky také dělalo nečekané 
plivnutí do obličeje. Když někomu něco 
vlétlo do oka, říkalo se: „Pfuj z oka, do 
potoka.“ A třikrát se na zem plivlo. 

Zajím
avosti - na slovíčko 

Na slovíčko s Miloslavou Polívkovou (*1937),
rozenou Němcovou, žije v Dolní Lukavici čp. 157

Kdy jste jako mladá slečna učitel-
ka přišla do DL?
V roce 1956 jsem od okresního školního 
odboru v Plzni dostala umístěnku učit 
v obci Nedražice na Stříbrsku. Ale na-
konec vše dopadlo jinak, protože jedna 
paní učitelka z DL odešla do Stříbra a já 
jsem nastoupila místo ní do Lukavice. 
Na obecním úřadě byl tehdy tajemníkem 
pan Kadera a s ním jsem řešila, kde budu 
bydlet. Asi dva týdny mě u sebe nechala 
paní učitelka Pokorná. Poté mi pan Ka-
dera domluvil, že budu u Boříků. Nejpr-
ve jsem obývala jednu místnost s výhle-
dem na hnojiště, kde se kolem pásla koza, 
trápil mě tam příšerný zápach, a tak jsem 
po nějaké době zažádala o jinou místnost 
v domě. Paní Boříková mě umístila do 
bývalé černé kuchyně, kde nebyla kamna. 
V zimním období jsem si opravdu užila. 
Následně jsem bydlela u Trepků v DL na 
Pajzovně. V roce 1960 jsem se provdala 
za Karla Polívku a začala jsem se svým 
manželem žít v čp. 157, kde žiju doposud. 

Kde jste v Lukavici učila?
Ve školním roce 1957/1958 jsem začala 
učit v lukavické MŠ. Nacházela se v tě-
locvičně v  ZŠ. Učila jsem 15 dětí (to byly 
všechny děti, které do MŠ v tom roce 

chodily). Vzpomínám Alenu Opálkovou 
(Pirníkovou), Jarku Koskubovou, Milana 
Šerého a další. Poté se MŠ přestěhovala 
do míst nynějšího obecního bytu napro-
ti čp. 5. Zde jsem učila do roku 1959 a 
zajistila jsem tu stravování. Přivezla se 
kamna, vybavila se kuchyně, kde vařila 
paní Huřťáková (penzistka). Na obědy 
sem chodily i děti ze ZŠ. Protože jsem se 
chtěla dále vzdělávat, navázala jsem při 
učitelském povolání na tříleté studium 
na pedagogické škole pro vzdělávání uči-
telů ZŠ a úspěšně složila zkoušku z peda-
gogiky. Pak jsem začala učit na lukavické 
základní škole. 

Jak to tehdy v základní škole vypa-
dalo a co jste vyučovala? 
V přízemí se nacházela tělocvična, ma-
teřská škola a byt řídícího učitele Aloi-
se Honzíka. Jeho dvě dcery jsem také 
učila v MŠ. V prvním patře byly třídy 
od prvního do čtvrtého ročníku. V ZŠ 
jsem učila v letech 1960-1975. V září roku 
1975 jsem nastoupila do Přeštic. Učila 
jsem všechny předměty, které se tehdy 
na prvním stupni vyučovaly. Ráda jsem 
děti doprovázela hrou na klavír. 

Vzpomínka na tehdejší učitelský sbor. Zleva 
Miloslava Polívková, Milada Honzíková, Alois 
Honzík, Jana Baumruková, Zdeňka Babková). 



1514

Za
jím

av
os

ti 
- r

ád
io

vé
 v

ys
ílá

ní

Mgr. Eva Horová

Dolní Lukavice v rádiovém vysílání
V pondělí 7. listopadu Český rozhlas Plzeň vysílal v rámci pořadu Zločiny staré 
Plzně a okolí díl o Dolní Lukavici. Týkal se zločinů Josefa Fládra. Informace o něm 
rovněž najdete také v knize Evy Klepsové - Zajímavosti, záhady a zvyklosti farnosti 
DL. Školní kronika 1919-1961 se na stranách 35-36 zmiňuje o jeho školáckých deliktech: 

Záhadné místo 
Poznáte, kde se tato brána nachází?
Připravil Václav Živný.

Odpověď fotohádanka: zleva Marie Ope-
karová (slečna z fary), paní Šislová, Mag-
daléna Kokošková, Marie Radová
Odpověď: v Krasavcích

Věděli jste, že … ?
7. října 2022 se v Plzni konalo 
slavnostní odpoledne. V rámci něj 
byli oceněni nejúspěšnější žáci ze 
základních, středních a uměleckých 
škol v Plzeňském kraji. Spolu s nimi 
převzala ocenění i řada pedagogů, 
kteří žáky na soutěže a olympiády v 
uplynulém školním roce připravovali.  

Za přípravu Erika Bajraktariho 
(1. místo v celostátním kole pěvecké 
soutěže Karlovarský skřivánek) 
převzala ocenění z rukou plzeňského 
hejtmana Mgr. Naďa Květoňová. 
Gratulujeme!

Foto- 
hádanka:
Poznáte tyto ženy, 
které se v červenci 
roku 1955 vypravily na 
Svatou horu?

Zajím
avosti - Sokol D

L

Dušan Kindl, hospodář MS Lukavan

Z činnosti MS Lukavan
Do konce října jsme opravili všech 22 krmelců a každý myslivec dostal pytel ovsa na 
přikrmování zvěře. Zdražení obilí se dotklo i našeho hospodaření. Došlo k nárůstu 

Reakci na vysílání zaslal pan Jaromír Chmelík, HL

Poslouchal jsem vyprávění o lukavickém občanovi 
Fládrovi. Pravděpodobně jsem se s ním jednou se-
tkal. Bylo to před „Iciánojc“ (čp. 103 v DL). Měl zde 
rozbalené malířské nádobí a maloval sýpku. Měl na 
sobě americkou vojenskou košili a působil  jako svě-
ták. Několikrát jsem si na něj vzpomněl, protože se mi z Lukavice ztratil.
Také vzpomínám na dolnolukavické  občany Matese Štouchese (jak se jmenoval ne-
vím, ale tak se mu říkalo), na Karla Chmelíře, kterého když jsme požádali, tak se 
fackoval, ale stálo nás to část svačiny. Mates chodil bez ponožek, nosíval boty s dře-
věnou podrážkou (kudláky), byl pořád dobře naladěn, často i u nás v Horní Lukavici 
byl žebrotou a bědoval, že má studenou postel. Vždycky něco dostal. V každé vesnici 
se našli zajímaví lidé, teď se mně zdá, že už tomu tak není. 

„Žáci páté třídy konkrétně Josef Fládr, Josef Průcha a Václav Levora, vesměs z Dolní 
Lukavice, byli přistiženi při krádeži cukroví z výkladní skříně v Přešticích. Konaným 
šetřením četnickým vyšlo najevo, že krádeže opakovali již častěji nejen v Přešticích, ale 
také v Dolní Lukavici. Věc byla předána soudu. Ten 
nezletilé mladíky na základě jejich doznání odsoudil 
na tři dny vězení podmíněně."  

                       
                         TJ Sokol Dolní Lukavice
   pořádá
            nábor fotbalových nadějí
     ročníky 2015-2017

pondělí (hala ZŠ J. Hlávky Přeštice, 16,00-17,30
středa (hřiště v ZŠ Dolní Lukavice, 16,00-17,30)

Kdy: listopad-březen

Trénink si můžete přijít vyzkoušet, nebo se na něj 
nezávazně podívat. Jediné co potřebujete je dobrá 

nálada, sportovní oblečení a vhodná obuv.
Kontakt:

Jakub Šmiřák, 724 953 110, smirak@plzen.eu

Za výbor TJ Pavel Hajžman

Zprávy
z fotbalu
Výbor TJ děkuje všem věr-
ným fanouškům dolnoluka-
vického fotbalu za celoroční 
podporu a přízeň, sponzo-
rům za finanční podporu na-
šich akcí a sportovcům za 
reprezentaci TJ Sokol a Dolní 
Lukavice.
Přejeme všem klidné Váno-
ce, zdraví i štěstí do roku 
2023 a mnoho sportovních 
zážitků.
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Michal Komorous, jednatel ČSV ZO Přeštice

Zpráva od včelařů
Přemýšleli jste někdy o tom, co v tomto období dělají včely? 
Někdo odpoví, že spí. Ne, nespí! Včely jsou v tomto období 
v takzvaném chomáči, kde zahřívají matku a sebe, různě 
se střídají, aby nikdo neprochladl. I když je venku hluboko 
pod bodem mrazu, uvnitř včelího chomáče je 15-30 °C. 
Občas když se udělá hezké počasí a teplota vystoupne na 
12°C, včely se letí „vykálet“, vyprázdnit ven z úlu a zase 
hned zpátky do chomáče. Je úžasné, jak jsou včely čistotné. 
Bohužel včely sužuje stále jeden parazit a tím je Varroa 
destructor. Malý brouk, který napadá tělo včely. Pokud 
včelař nezasáhne prevencí, to je zejména léčbou proti 
tomuto parazitu, může o včelstva ze dne na den přijít. V 
tomto období v naší organizaci probíhá léčení.
Naši včelaři z produktů včel vyrábí kromě tradičních druhových medů, znovu 
oblíbenou medovinu. Motané svíčky z voskových mezistěn střídají silikonové 
formy svíček všemožných tvarů. Ti odvážnější z nás zpracovávají propolis na zdraví 
prospěšné tinktury a mastičky. Od dubna letošního roku pořádáme dětský kroužek 
pod vedením přítele Petra Voráčka. Pokud by někdo měl zájem o přihlášení svého 
dítka, neváhejte mě nebo kolegu Petra kontaktovat. Když se vrátím k medu, chtěl 
bych požádat naše zákazníky, aby si více začali vážit medu květového. Vzhledem k 
posledním horkým létům se asi budeme muset rozloučit s tmavým lesním medem. 
Není zdroj, není snůška. Pro včelaře to znamená zakrmovat včelstva zhruba o měsíc 
dříve, než bývalo zvykem před deseti lety. Přejte nám, aby včelky zimu přežily a 
mohli jsme Vám všem nabízet včelí produkty i nadále. 

medovina připravená na 
zrání ve sklepě

Michal Divišovský

činnost SDH Dolní Lukavice
Rok 2022 byl pro hasiče po covidové pauze opět plný závodění. Zejména v družstvu 
mužů došlo k velkému omlazení, protože do týmu nastoupilo několik dorostenců. 
Téměř na všech závodech, kterých se muži zúčastnili, se umístili na stupních vítězů 
nebo těsně pod nimi. Jejich nejlepším letošním výsledkem byl na domácích závodech 
čas 18,81 s. I s takto krásným časem se však doma umístili pouze na 3. příčce, časy 
totiž byly tak vyrovnané, že první a třetí místo dělilo pouhých 0,08 s! Také do 
družstva žen se připojilo několik mladších děvčat, ale neměly bohužel mnoho času 
se seběhnout, takže se tolika závodů jako muži nezúčastnily. Nejlepším výsledkem 
pro ženy bylo 2.místo na netradičních závodech O štít města Dobřan, kde se soutěží 

výdajů. Během listopadu a prosince jsme uspořádali tradiční hony na bažanty a na 
škodnou zvěř. Poslední hon nás letos čeká 26. prosince. Od 1. dubna myslivci našeho 
sdružení ulovili celkem 40 divokých prasat, 2 daňky a 11 srnců. Za naše sdružení 
všem čtenářům Hlasatele přeji krásné Vánoce a do nového roku hodně zdraví.
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se stříkačkou PS8 a důležitá je nejen rychlost, ale také taktika. Ani muži na těchto 
závodech ostudu neudělali, když skončili na 4. místě ze 13 družstev. Velkou zásluhu 
na tom bezpochyby také má, že byla na podzim zakoupena nová stříkačka PS8, jejíž 

výkon je v porovnání s tou minulou o mnoho lepší.
Hasiči se v tomto roce věnovali nejen závodění. 
Pomáhali při organizaci nebo sami pořádali také 
několik akcí pro veřejnost. Nejvýznamnější akcí byly 
v červnu oslavy 135. výročí založení sboru v Dolní 
Lukavici. Oslavy proběhly u hasičské zbrojnice v 
areálu mateřské školy, kde mohli návštěvníci vidět 
ukázku HZS Přeštice a také činnosti mladých hasičů. 
Součástí oslav bylo také oficiální pokřtění automobilu 
Ford Transit určeného převážně pro výjezdovou 
jednotku. Večer pak pokračovala zábava v areálu 
Chovatelny, kde zahrála kapela Harlet. U příležitosti 

oslav byla také vydána brožura, kde je možné se dočíst o fungování sboru v 
uplynulých letech. Brožura je stále k zakoupení za symbolickou cenu v hospůdce 
Chovatelna. 

Mladí hasiči
Kroužek mladých hasičů funguje 
v naší obci již od roku 2015, na-
vštěvují ho dívky i chlapci od 6 do 
15 let a v posledních letech již dosa-
hují na závodech velkých úspěchů. 
V minulých letech se účastnili 
ligy mladých hasičů okresu 
Plzeň-jih, která byla pořádána 
Okresním sdružení hasičů. 
Bohužel toto sdružení se rozhodlo v loňském roce ligu zrušit, a proto se několik 
sborů domluvilo, že zkusí uspořádat ligu vlastní. Mezi nimi byla také Dolní 



1918

Za
jím

av
os

ti 
- S

D
H

 D
L

Společenská kronika

Diamantová svatba  
Gratulujeme manželům Marii (*1944) 
a Pavlovi (*1936) Havlíčkovým k 
diamantové svatbě. „Ano“ si řekli 22. 
prosince 1962. Nevěsta, Marie (*1944), 
rozená Pelíšková, pocházela ze Šlovic 
čp. 86 a ženich Pavel Havlíček z Dolní 
Lukavice čp. 42. Manželé mají spolu dceru 
Olgu (*1963) a syna Pavla (*1969). 

Mgr. Eva Horová

Noví obyvatelé
Šárka Dolíhalová (*1997) se se syny Eli-
ášem (*2019) a Davidem (*2021) přistě-
hovala za svým přítelem Pavlem Kvíde-
rou (*1993) do Krasavec čp. 2 z Přeštic. 
K trvalému pobytu se přihlásila 13. října 
2021. Sdělila: „Líbí se mi tu klid a příroda. 
Uvítala bych rozšíření a oplocení dětského 
hřiště v Krasavcích a dodělání chodníku 
a dokončení cyklostezky z Lukavice do 
Přeštic."

Vzpomínka
28. listopadu uplynulo 20 let od úmrtí lukavického rodáka Miroslava Loudy (*1931). 
V roce 1965 si se svou ženou Marií (*1936), rozenou Tobrmanovou, postavil dům čp. 
185 v D. Lukavici. Manželé spolu vychovali syna Miroslava (*1957). Celý život zasvětil 
sportu a k fotbalu vedl i svého syna. 

V roce 2002 zemřel kamenosochař Václav Suchý (*1910), rodák z Čižic, který žil v DL 
čp. 118. Zhotovoval pomníky, nápisové desky, sekal na desky písmo. S manželkou 
Růženou (1912-1982) vychovali syny Václava a Miroslava a dceru Růženu.

Lukavice. Liga měla v sezóně celkem 
8 závodů, ve kterých sbíraly družstva 
body za jednotlivá umístění a celkové 
vyhodnocení proběhlo na našich 
domácích závodech. Tyto závody, které 
se konaly na fotbalovém hřišti v sobotu 
17. 9. 2022, byly bohužel poznamenány 
opravdu hodně nepříznivým počasím. 
Několik dní před závody a také během 
nich hodně pršelo, a proto to nebylo 
jednoduché ani pro organizátory, ani 
soutěžící děti. Účast družstev byla ale i 
tak vysoká, což se bohužel podepsalo na 
stavu fotbalového hřiště. Naše děti však 
ukázaly velkou bojovnost a šikovnost 
a družstvu starších se poprvé v historii 
podařilo ligovou soutěž vyhrát. Ani 
družstvo mladších dětí neudělalo ostudu, 
když skončilo na krásném 4. místě. Díky 
stabilním pěkným výkonům během 
celé ligy se v celkovém pořadí po všem 
8 závodech umístily mladší děti na 5. 
místě ze 13 sborů a starší děti na 4. místě 
z 21 sborů. Budeme jim držet palce, aby v 
těchto skvělých výsledcích pokračovali i 
v nadcházejícím ročníku.

Hasičské dětské soustředění
Děti spolu tráví čas nejen během schůzek 
a na závodech, ale od roku 2019 také 
pravidelně vyráží vždy na konci léta 
na víkendové soustředění. V uplynulých 
letech se vždy soustředění konalo v 
Eurocampu Běšiny. V letošním roce tam 
však ubytování hodně podražilo, proto 
bylo potřeba najít místo jiné. Poprvé tak 

letos mladí hasiči se svými vedoucími 
vyrazili do kempu na Hnačově. 
Ubytováni zde byli v malých chatkách, 
během dne si na volném prostranství v 
kempu trénovali štafetu i různé hasičské 
dovednosti a odpoledne vyrazili do 
nedaleké Plánice, kde jim místní hasiči 
propůjčili svůj tréninkový plácek na 
zkoušení požárního útoku. V novém 
místě na Hnačově se všem líbilo, proto 
si to pravděpodobně příští rok zopakují. 
Děkujeme obci DL za úhradu ubytování.

Úspěchy jednotlivců
Velkých úspěchů dosáhli v letošním 
roce mladí hasiči také v kategorii 
jednotlivců, kde soutěžili v běhu na 
60m s překážkami. V okresním kole 
ve Štěnovicích se nejvíce zadařilo 
Adamu Krsovi, který skončil na 2. místě 
ze 13 soutěžících v kategorii starších 
chlapců a Vojtovi Milotovi, který skončil 
na 4. místě z 11 soutěžících v kategorii 
mladších chlapců. Oba závodníci 

postoupili na krajské kolo v Klatovech. Na krajském kole skončil Adam na 3. místě 
z 24 a vybojoval si tak postup na mistrovství ČR v Benešově, na kterém získal 
krásné 46. místo v konkurenci 120 účastníků. Vojta také na krajském kole předvedl 
skvělý výkon, ale postup na republikové kolo mu bohužel unikl jen o malý kousek. 
Z plzeňského kraje totiž postupovalo z jeho kategorie 9 závodníků, Vojta obsadil 
10. místo. I tak to byl velký úspěch i vzhledem k tomu, že se této disciplíně nevěnuje 
pravidelně. Adam nyní trénuje s týmem dobřanských hasičů, kteří se věnují hlavně 
soutěžím jednotlivců, ale stále při závodech reprezentuje Dolní Lukavici.
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Obec Dolní Lukavice všem gratuluje a přeje hodně zdraví do dalších let.

Únor
KOHOUTOVÁ Z., DL 92 let 
HRUBÝ Václav, DL    80 let

Jubilanti
Leden

HAJŽMAN Tomáš, DL 86 let
PLÁNIČKOVÁ B., DL            70 let 
ŠVIHLA Karel, Krasavce 70 let
TUREČKOVÁ Anna, S   75 let

Zlatá svatba
Dne 6. října před 50ti lety byli 
v dolnolukavickém kostele oddá-
ni panem farářem P. Bohumilem 
Maroušem pan Miloslav Honzík 
(*1947) a slečna Hana Opálková 
(*1951), oba rodáci z Dolní Luka-
vice. Společně vychovali dceru 
Hanu a syna Miloslava. Později 
se přestěhovali do Přeštic, kde si 

postavili dům. Do rodné obce se však stále rádi vracejí k procházkám do přírody. 
Hana zde také vede 20 let cvičení žen, Milan jako dlouholetý člen Sokola pravidelně 
navštěvuje své kamarády a rád s nimi tráví páteční večery při mariáši. 

Životní jubileum
Zakladatel časopisu Hlasatel a dlouholetý 
člen zastupitelstva obce Dolní Lukavice 
pan Josef Netrval oslavil 21. listopadu 
2022 životní výročí 85 let. Přejeme mu 
mnoho zdraví, štěstí a elánu do dalších let. 


